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درمکتب امام

حمایت از مردم با حفظ اصول انقلاب
بايد دولت جمهورى اسلامى تمامى سعى و توان خود را در اداره هرچه بهتر 

مردم بنمايد، ولى اين بدان معنا نيست كه آنها را از اهداف عظيم انقلاب كه ايجاد 

حكومت جهانى اسلام است منصرف كند.
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نگاهی به دیروزنامه های زنجیره ای

دولت کوتاهی و وقت کشی کرده
ولی توانش بیشتر از این نیست!

سرویس سیاسی- 
روزنامه زنجیره ای آرمان در یادداشتی وضعیت معیشتی مردم و اقتصاد نابسامان کشور را ناشی از اختیارات اندک دولت 
دانسته و خواستار کمک به دولت شد!در بخشی از این یادداشت آمده است: درست است دولت کوتاهی هایی هم داشته، 
وقت کشی کرده چون اخطارها از قبل برای تحریم های همه جانبه بیان شده بود، اما دلیل نمی شود در شرایط و موقعیت 
کنونی به تضعیف دولت پرداخت بلکه راه منطقی این است که دولت را یاری کرد.نویسنده افزوده است: نمایندگان محترم 
مجلس می توانند در قالب طرح که جزو وظایفشان هم هست اگر احساس می کنند دولت یا قدرت و توانایی ندارد یا وارد 
نیست و یا عمدی در کارش هست که شرایط اقتصادی به اینجا رسیده برحسب وظیفه ای که برعهده شان است، می توانند 
طرح ارائه دهند و به جای اینکه در این مقطع که دولت در شرایط حادی قرار دارد به تضعیف بیشتر بپردازند، به کمک 
دولت بشتابند.در بخش دیگری از این گزارش آمده است: درواقع اقتصاد ما به سمت و سویی در حال حرکت است که ظاهرا 
یک متولی ندارد. ما مدت هاست از یک عدم فرماندهی در حوزه های اقتصادی صحبت می کنیم ولی ظاهرا دولت و مجلس 
این فرماندهی اقتصادی را چندان پسند نکردند. گویی این شرایط پیچیده در تصمیم گیری ها و سیاستگذاری ها خوراک 
مناسب تری است تا اینکه سیاستگذاری ها و حوزه نظارت به خود نظم و نسقی بگیرد...باید بدانیم بضاعت دولت فعلی در 
همین حد است و در این موقعیت به او کمک کنیم.نویسنده گزارش روزنامه زنجیره ای به اهمال کاری های دولت اشاره و 
اذعان کرده اســت ولی از ســوی دیگر با این ادعا که اختیارات و بضاعت دولت همین هست که می بینید خواستار اعطای 
اختیارات بیشتری به آن شده است. این همه در حالی است که دولت یعنی قوه مجریه بیشترین اختیارات قانونی برای حل 
مشکلات مردم را در اختیار داشته و می تواند از این اختیارات برای رسیدگی به وضعیت کنونی بهره گیرد، از سوی دیگر 
اختیارات فراقانونی به دولت یازدهم و دوازدهم از جمله برداشت های متعدد از صندوق توسعه ملی و کاهش سهم قانونی 

واریزی دولت به این صندوق از درآمدهای اعطا شده است که در دولت های گذشته سابقه نداشته است.
بی شک مشکلات اقتصادی کشور مشخص و راهکارها نیز معین هستند و این راه حل ها همه در حوزه اختیارات دولت است.

مشکلات اقتصادی هیچ ارتباطی با سوءمدیریت ندارد؟!
روزنامه همشهری در مطلبی با عنوان »معیشت مردم در تنگنای دعواهای سیاسی« نوشت:»تصمیم گیری پیرامون 
لایحه الحاق ایران به کنوانسیون پالرمو در مجمع تشخیص مصلحت نظام به تعویق افتاد و حالتی از صبر و انتظار خصوصا 
در حوزه های اقتصادی را تداوم بخشید؛ صبر و انتظاری که فی نفسه چندان موافق طبع اقتصاد کشور نیست...آنها که در به 
وجودآمدن وضع کنونی سهم به سزایی دارند، چنان وانمود می کنند که گویی همه مشکلات فعلی ناشی از ضعف مدیریت 
هاست و به سادگی می توان اثرات مخرب تحریم ها را بدون کوچک ترین انعطافی خنثی کرد.«درباره این مطلب، گفتنی هایی 
است که در ادامه به اختصار به آن می پردازیم.اول اینکه حامیان دولت تا پیش از سال 92 تاکید داشتند که 70 تا 90 درصد 
مشــکلات ناشی از ســوءمدیریت دولت وقت است و تنها 10 تا 30 درصد مشکلات از تحریم ها ناشی می شود. این طیف 
اکنون نعل وارونه زده مدعی هستند که تمامی مشکلات فعلی ناشی از تحریم است و هیچ ارتباطی با سوءمدیریت دولت 
فعلی ندارد! بگذریم از اینکه این طیف پیش از این مدعی بودند که تحریم ها به تاریخ پیوسته و صبح بدون تحریم فرارسیده 
است.دوم اینکه، دوگانه دروغین »FATF، معیشت« دقیقا مشابه دوگانه دروغین »هسته ای، معیشت« است. اکنون مردم 
 FATF ،نتیجه آن دوگانه دروغین را به چشم می بینند. همانقدر که برجام توانست در معیشت مردم گشایش ایجاد کند
هم می تواند.سوم اینکه، راه حل اصلی ایجاد گشایش در معیشت مردم، پرهیز از چشم دوختن به نقطه های خیالی و اجرای 

دقیق اقتصاد مقاومتی و بهره مندی از توان عظیم داخلی است.
عصبانیت روزنامه زنجیره ای از دفاع قاطع ظریف از توان موشکی

روزنامه همدلی در مطلبی با گلایه از اظهارات قاطع ظریف در دفاع از توان موشکی نوشت:»به جای اینکه دنبال این باشیم 
که دنیا خود را با ما تطبیق دهد، سعی کنیم خود را با استانداردهای جهانی تطبیق دهیم...ما باید به شناختی از موجودیت 
خود، امکانات، توانایی ها، اعتبار سیاسی، اقتصادی، اجتماعیِ منطقه ای و بین المللی خود دست پیدا کنیم و نسبت به آن در 
منطقه و عرصه بین الملل از آن استفاده کنیم...اروپایی ها منتظر هستند تغییر رفتار و پایان دادن به شعارهای جنگ طلبانه  
را ببینند تا بعد از آن وارد روابط دیپلماتیک شوند«.گفتنی است ظریف در نشست امنیتی مونیخ در پاسخ به سؤالی درباره 
مذاکره موشکی با اروپا و توقف توان موشکی گفته بود:»آیا ایران باید مثل مرده دراز بکشد و به همه خواسته ها تن بدهد؟ 
من برای راضی کردن آقای لودریان )وزیر خارجه فرانسه( کشورم را بی دفاع نمی کنم، تا کسانی در منطقه بیایند و مردم ما 
را بکشند و به آنها آسیب برسانند«.ظریف همچنین در این نشست گفته بود:»هنوز مردم زیادی در کشور ما هستند که به 
خاطر سلاح های شیمیایی که اروپایی ها در اختیار صدام قرار دادند اذیت هستند. اگر اروپایی ها می خواهند با ما مذاکره کنند 
نمی توانند در نقش بازجو عمل کنند و ما را محاکمه کنند... آیا کسی به ما سلاح می فروشد؟ آیا کسی به ما جنگنده ای برای 
دفاع از خود می فروشد؟ اگر مورد حمله قرار بگیریم قرار است با شمشیر از خود دفاع کنیم؟...چه چیزی منطقه را بیشتر 
تهدید می کند؟ موشک های بیشماری که برای وحشت یمن به کار رفته اند؟ یا موشکی های دفاعی ایران که تنها و صرفا بر 
ضد داعش در دفاع مشروع از خود استفاده شده اند؟«.متاسفانه مدعیان اصلاحات در اقدامی مغایر با منافع ملی و همصدا با 
دشمن، توان موشکی و قدرت منطقه ای را هزینه زا جا زده و در پی جاده صاف کنی برای برجام موشکی و منطقه ای است!

اقدام شرم آور روزنامه دولت، حمایت گزینشی از مراجع تقلید
روزنامه ایران ارگان دولت در یادداشت سرمقاله دیروز خود با عنوان »تکرار دهه 20« نوشت : »در میان اخبار و گزارش های 
راهپیمایی باشکوه 22 بهمن و سپس بیانیه امیدبخش گام دوم و نشست مفتضح ورشو، برخی خبرهای مهم به حاشیه رفتند 
و کمتر مورد توجه قرار گرفتند از جمله اینها واکنش آیت الله مکارم شیرازی نسبت به برخی اقدامات تفرقه افکنانه بود... 
این سخنان در پی برخی اقدامات زشت معدودی از افراد در راهپیمایی 22 بهمن قم و برخی دیگر از شهرها و در ادامه نیز 
تجمع عده ای علیه وضعیت اقتصادی و لوایح FATF بود.«گفتنی است جریان لیبرال داخل کشور به حمایت گزینشی و 
دل بخواهی از مواضع مراجع عظام تقلید شهره اند. در حالی که سوابق گفتار و نوشتار و کردار قبلی آنان نشان می دهد که 
باطنا نه تنها شانی برای مرجعیت قائل نیستند، که اصولا مدت هاست باوری به تقلید و مرجع تقلید و حتی اصولی فراتر از 
آن هم ندارند.از سوی دیگر روزنامه دولت در حالی بیانات حضرت آیت الله مکارم شیرازی را وقیحانه تفسیر به رای کرده و در 
اعتراض به تجمعات علیه تصویب لوایح استعماری FATF عنوان کرده است که معظم له در موضعی صریح و آشکار پذیرش 
این لوایح استعماری را »سیاهی مطلق« و پذیرش شرایط غرب را »عقلا، شرعاً و منطقاً« حرام اعلام کرده اند ، موضوعی که 
با رویکرد گزینشی مدعیان اصلاحات و جریان لیبرال داخلی سانسور و کمترین اشاره به آن نشده است. روزنامه دولت پاسخ 
نمی دهد که اگر بنا مدعی ملاک قرار دادن مواضع مراجع عظام تقلید در امور هستند، پس چرا به رغم موضع قاطع و صریح 

مرجعیت معظم تقلید همچنان بر طبل پذیرش معاهدات غربی از جمله FATF می کوبند؟ 
اشک تمساح روزنامه مفسد اقتصادی برای طلبکاران شهرداری!

روزنامه اصلاح طلب قانون در گزارشی با عنوان »متهم طلبکار« بنا به رویه نخ نما و مضحک سیاه نمایی از مدیریت پیشین 
شهرداری تهران نوشت : »در شرایطی که مدیریت فعلی شهر تهران در 20 ماه گذشته به دنبال باز کردن گره های مدیریتی 
حاصل از حضور 12 ساله یک تیم در اداره شهر تهران هستند و در مقابل انبوه مشکلات شهرداری از ازدیاد عجیب نیروی انسانی 
تا بدهی های سنگین قرار گرفته اند، شهردار سابق تهران به راحتی به اتهام زنی از تریبون رسانه ملی می پردازد. این درحالی 
است که اگر قرار است تریبونی در اختیار افراد قرار گیرد، باید برای طرح ده ها پرسش درباره سوء مدیریت و عملکرد مدیریت 
گذشته به خصوص در حوزه مالی و منابع انسانی باشد تا شهروندان در جریان واقعیت های گفته نشده دوره 12 ساله مدیریت 
شهر قرار گیرند.«گفتنی است حیات سیاسی اصلاح طلبان با نفی رقیب و ایجاد فضای هراس و نگرانی نسبت به اصولگرایان گره 
خورده است. بر همین اساس رویکرد های سیاسی و رسانه ای جریان اصلاح طلب در برهه های سیاسی مختلف در چهارچوب 
همین خط راهبردی تنظیم و تعیین می شود. در زمانه انتخابات تخریب و هراس افکنی نسبت به رقیب در یک قالب دنبال 
می شود و در زمانه پساانتخابات و هنگام ارائه کارنامه درخصوص میزان عمل به وعده ها این راهبرد در قالب دیگری سمت دهی 
می شود. از سوی دیگر در طی قریب به دو سال گذشته که مردم طعم مدیریت شهری و شهرداری اصلاح طلبان را می چشند 
و سیاســت زدگی و سیاســی کاری در انتخاب دو شهردار ناکام و همچنین تدوین لیست رانتی و پولی شورای شهر تهران را با 
چالش های شهری متعددی روبرو ساخته، تخریب مدیریت محمدباقر قالیباف که خدمات شایانی در 12 سال مدیریت خود در 
تهران بر جای گذاشته، هدف اصلی چنین اتهاماتی است و تریبون های شهری و رسانه های زنجیره ای در حال حاضر به جای 
آنکه خبر از افتتاح پروژه های جدید بدهند، به بلندگوهای تخریب و اتهام زنی تبدیل شده اند.به هرحال این اتهام زنی های غیر 
منصفانه نمی تواند خدماتی را که مدیریت شهری سابق بر شهر تهران داشته را در چشم مردم کوچک کند. این فرافکنی ها و 
آدرس غلط دادن ها به هیچ وجه نمره قابل قبولی برای اعضای شورای پنجم و دو شهردار ناکام در کارنامه آنها رقم نخواهد زد 
بلکه مردم با گذشت قریب دو سال از روی کار آمدن این شورا درخواست کارنامه و گزارش کار دارند. از سوی دیگر اگر مدرکی 
از فساد در دوره گذشته شهرداری در دست داشته یا دارند، بایستی در این مدت به دستگاه قضایی تحویل می دادند و قضاوت 
را به قانون می سپردند. اما نکته قابل تامل و البته خنده دار ماجرا آنجاست که روزنامه متعلق به یکی از ابربدهکاران بانکی که 

خود متهم به فساد اقتصادی است مدعی قانونمندی شده و برای آنچه که طلبکاران شهرداری نامیده اشک تمساح می ریزد.

زهرا سعیدی در گفت وگو با کیهان:

افزایش یکسان و 20 درصدی برای همه حقوق بگیران عادلانه نیست
افزایــش 20درصدی برای همه حقوق ها 
و به یــک میزان به هیچ عنــوان با عدالت 
همخوانی ندارد چرا که بــه این صورت آن 
کسی که حقوق بیشتر دارد افزایش بیشتر و 
آنکه حقوق حداقلی دارد نیز افزایش حداقلی 

خواهد داشت. 
یکــی از موضوعاتی که ایــن روزها در اطراف 
بودجه مطرح اســت بحث افزایــش 20درصدی 
حقوق ها است. بسیاری معتقدند که این نوع افزایش 
حقوق به هیچ عنوان با عدالت همخوانی ندارد. چرا 
کــه به این ترتیب آنکه حقوق بیشــتری دریافت 
می کند به این ترتیب افزایش حقوق بیشتری هم 
خواهد داشت و آنهایی که حقوق حداقلی دریافت 
می کنند نیز افزایش حداقلی دریافت خواهند کرد.

می توان به سادگی برای این موضوع راه حل هایی 
پیدا کرد که به عدالت نزدیکتر باشــد. برای نمونه 
اســتفاده از شــیوه پلکانی به این ترتیب که مثلا 
حقوق ها بین 1 تا 8 میلیون به هشت قسمت تقسیم 
شــود و آنگاه برای گروهــی که کمترین حقوق را 
دریافت می کنند افزایش مثلا 30درصدی و بالاترین 
حقوق 10درصدی را در نظر گرفت و گروه های مابین 
اینها نیز به تناسب درصدی بین این دو مشخص کرد.
در حاشیه صحن علنی مجلس از زهرا سعیدی 
نماینده مردم مبارکه در این مورد پرسیدیم و نظرش 
او را جویا شدیم. سعیدی در پاسخ خبرنگار کیهان 
گفت: یکی از مهم ترین مشــکلاتی که در بودجه 
هست و من پاسخی برای آن ندارم البته این مصوبه 
کمیسیون تلفیق است و امید به اصلاح آن هست، 
چرا که این کمیســیون در زمانی محدود باید این 
مصوبات را تکمیل کنند ممکن است پیش بیاید. ولی 
نظر خود من این است که اصلا قابل پذیرش نیست 
اینکه سقف افزایش واحدی برای همه حقوق ها در 
نظر بگیریم. به نظر من منطقی که پشت این نوع 

افزایش حقوق ها است کم رنگ است. 
این نماینده مجلس دهم افزود: باید منطقی را 
در افزایش حقوق ها در نظر بگیریم و اینطور نشود 
که مثلا حقوق 8میلیونی 20درصد افزایش قیمت 
داشته باشد و حقوق یک میلیون و 500هزار تومنی 
هم 20درصد. ما می توانســتیم یک ســری منابع 
جدید تعریف کنیم برای این موضوع. از جمله اینکه 
می توانستیم پایه های مالیاتی خود را تقویت کنیم. 
مانند همان بحثی که در مورد منابع مالیاتی که برای 
سوداگران بازار مسکن مطرح است. اگر کسی به قصد 

سوداگری دارد خرید و فروش مسکن انجام می دهد 
مالیات سنگین تری را نیز بپردازد. 

زهرا سعیدی در پایان خاطر نشان کرد: تمام 
حرف این است افزایش حقوق به یک میزان ثابت 
برای همــه حقوق ها چندان بــه منطق و عدالت 

نزدیک نیست. 
چرا دولت درباره گوشت اقدامی نمی کند؟!

حسینعلی حاجی دلیگانی، نماینده شاهین شهر، 
برخوار و میمه در سؤالی از وزیرکشور پرسیده است: 
چرا نسبت به کنترل و جلوگیری از قاچاق دام زنده از 
کشور که یکی از دلایل افزایش قیمت گوشت است 

اقدام موثری انجام نمی دهید؟
حاجی دلیگانی در نشســت علنی عصر دیروز 
در تذکر شفاهی با استناد به ماده 195 درخصوص 
بند 8 اصل 44 بیان کرد: این تذکر در جلوگیری از 
سلطه خارجیان بر اقتصاد کشور است. الان عده ای 
دام سبک و سنگین کشور را غارت می کنند، صدها 
قایق و لنج شبانه دام را از کشور خارج می کنند و از 

بنادر جنوبی کشور می برند.
نماینده مردم شاهین شهر، میمه و برخوار در 
مجلس شورای اسلامی مطرح کرد: گاهی دام های 
ســنگین را از طریق مرزهای غربی از کشور خارج 
می کنند، الان در روســتاها و شهرها و جای جای 
کشور دلال ها نفوذ کرده اند و دام ها را با قیمت های 
بالا می خرند و پول هــای هنگفتی خرج می کنند 
حتی بالاتر از قیمت دام ها را می خرند و از کشــور 
خارج می کنند. وی تاکید کرد: خواهش می کنم از 
نیروی انتظامی، وزیر کشور و وزیر جهاد کشاورزی 
خواهش می کنم جلوی این غارت را که در کشــور 
صورت می گیــرد بگیرند، از مجلس می خواهم که 
جلسه ویژه ای تشکیل شود، این موضوع خطرناکی 

است که علیه کشور ما در حال انجام است.
حاجی دلیگانی پیشنهاد داد یک روز را در نظر 
بگیرید و قبل از اینکه جلسه علنی مجلس تشکیل 
شود وزیر اطلاعات، وزیر جهاد کشاورزی، وزیرکشور 
و فرمانده نیروی انتظامی بیایند و در این خصوص 
پاسخ دهند. مردم سردرگم هستند چرا که از یک 
طرف از قاچاق دام صحبت می شود و از طرف دیگر 
برخی می گویند برای خرید دام مجوز داریم، باید به 
این موضوعات رسیدگی شود. عضو کمیسیون برنامه 
و بودجه مجلس با بیان اینکه ضربه ای که این افراد 
به کشور می زنند و متوجه آن نیستند و آثار منفی 
آن یک سال دیگر حداقل مشخص می شود، مطرح 

کرد: این افراد دام مولد را از کشور قاچاق می کنند و 
از همه جا آن را می خرند، با پول های هنگفت دام ها 
را خریداری کرده و از کشور خارج می کنند. شنیده 
شده حتی از کشور عربستان پول در اختیار دلال ها 
قرار می گیرد تا بتوانند دام های مولد را از شهرها و 
روستاهای کشور خریداری کنند و به بیرون از کشور 
ببرند و این موضوع نیاز به جلسه ای ویژه و فوری دارد.

هیئت رئیسه منفعل
 در برابر فرار مالیاتی پزشکان 

نصرالله پژمانفر، نماینده مردم مشهد در نشست 
علنی عصر دیروز مجلس شورای اسلامی در جریان 
بررسی جزئیات بخش درآمدی لایحه بودجه سال 
98 کل کشــور، در تذکر شفاهی گفت: در صحن 
نوبــت صبح امروز گزارشــی درباره فــرار مالیاتی 
پزشکان ارائه کردم، در این راستا نمایندگان مرجع 
فرار مالیاتی 6 هزار و 700 میلیارد تومانی پزشکان 
را جویا شدند و بنده نیز مرکز پژوهش ها را به عنوان 

مرجع معرفی کردم.
نماینده مردم مشهد و کلات در مجلس شورای 
اسلامی خطاب به مطهری که ریاست جلسه علنی 
مجلس شورای اسلامی را برعهده داشت، افزود: شما 
صحت عدد را از نماینده مرکز پژوهش ها جویا شدید 

و ایشان بیان کرد ما گزارشی ندادیم.
وی با بیان اینکه عین گزارش را برای شما قرائت 
می کنم، اظهار کرد: در صفحه 32 این گزارش آمده 
است مقدار واقعی مالیات پزشکان حداقل 6 هزار و 
700 میلیارد تومان در سال تخمین زده شده است؛ 
در حال حاضر بســیاری از پزشکان به فرار مالیاتی 
متهم هستند. عضو فراکسیون ولایی مجلس شورای 
اسلامی ادامه داد: به نظر می رسد هیئت رئیسه تحت 
تاثیر برخی فشــارها قرار گرفته که با صحبت های 
بنده درباره اعداد و ارقام مربوط به مالیات پزشکان 

این گونه برخورد کرد.
حقوق هایی که از پرداخت مالیات 

معاف شدند
نمایندگان مجلس در جریان بررسی جزئیات 
بخش درآمدی لایحه بودجه ســال 98 کل کشور 
با بند )الــف( تبصره )6( مــاده واحده این لایحه 

موافقت کردند.
در بند )الف( تبصره )6( آمده اســت: ســقف 
معافیت مالیاتی موضوع ماده)84( قانون مالیاتهای 
مســتقیم مصوب 1366/12/4 و اصلاحات بعدی 
آن در ســال 1398 ســالانه مبلغ ســیصد و سی 

میلیون)330/000/000( ریال تعیین می شود. نرخ 
مالیات برکل درآمد کارکنان دولتی و غیردولتی اعم 
از حقوق و مزایای فوق العاده و کارانه)به اســتثنای 
تبصره های)1( و )2( مــاده)86( قانون مالیاتهای 
مستقیم و اصلاحات بعدی آن و با رعایت ماده)5( 
قانون اصلاح پــاره ای از مقررات مربوط به اعضای 
هیئت علمی مصوب 1368/12/16 با اصلاحات و 
الحاقــات بعدی( مازاد بر مبلغ مذکور تا یک و نیم 
برابر آن مشــمول مالیات سالانه ده درصد)10 ٪(  و 
نسبت به مازاد یک و نیم برابر تا دو و نیم برابر آن 
مشمول مالیات سالانه پانزده درصد )15 ٪(  و نسبت 
بــه مازاد دو و نیم برابر تا چهار برابر آن مشــمول 
مالیات ســالانه بیســت درصد)20 ٪(  و نسبت به 
مازاد چهاربرابر تا شش برابر مشمول مالیات بیست 
و پنج درصد)25 ٪(  و نســبت به مازاد شــش برابر 
ســی و پنج درصد )35 ٪( می باشد. میزان معافیت 
مالیاتی اشخاص موضوع مواد)57( و )101( قانون 
مالیاتهای مستقیم سالانه مبلغ دویست و پنجاه و 
هشت میلیون)258/000/000( ریال تعیین می شود.
به این ترتیب نمایندگان حقوق های تا سقف دو 
میلیون و 750 هزار تومان در سال 98 را از پرداخت 

مالیات معاف کردند.
درسی فراموش نشدنی 

به تروریست ها
حبیب اله دهمرده  در تذکرشفاهی خود گفت: 
متأسفانه کشورهای همسایه جنوب شرقی به ویژه 
پاکستان پناهگاه و مأمن اشرار شده است که اخیراً 
متأسفانه شاهد پرپر شدن 27 تن از بهترین فرزندان 
ملت که قلب تمامی آزادی خواهان بشریت و ولی امر 
مسلمین جهان جریحه دار نمود و همچنین باعث 
ایجاد ناامنی در استان سیستان و چهره بسیار خشن 
و ناامن از استان به ایران و جهان مخابره و معرفی و 
در نتیجه بخش خصوصی و حتی مردم بومی قادر 
نیستند ســرمایه گذاری کنند. نماینده مردم زابل، 
زهک و هیرمند در مجلس شــورای اسلامی افزود: 
علیرغم اســتعداد وظرفیت های فراوان متأســفانه 
سیستان به عنوان یک استان ناامن و خشن معرفی 
شده که انتظار می رود نظام با اقتدار و همان طور که 
مالک ریگی را از هوا به زمین آورد و غرش موشک های 
سپاه لرزه بر اندام داعش و اربابانش انداخت، می طلبد 
یک بار برای همیشــه به تروریست ها و اربابان آنها 
درس فراموش نشدنی داده شود تا استان سیستان 

و بلوچستان از لوث وجود منحوس آنها پاک شود.

انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشکده حقوق و علوم سیاسی 
دانشگاه تهران با ارسال نامه ای سرگشاده به معاونت حقوقی زنان ریاست 
جمهوری و نمایندگان فراکسیون زنان مجلس، طرح افزایش حداقل سن 
ازدواج را فاقد هرگونه استدلال کارشناسی دانسته و نسبت به پیگیری های 

این دو نهاد برای تصویب و اجرای این طرح انتقاد کرد.
در این نامه آمده اســت: همان طور که مستحضرید؛ طبق ماده 1041 قانون 
مدنی، ازدواج دختران زیر 13 سال منوط به اذن ولی و تشخیص دادگاه صالح جایز 
است. این ماده قانونی تماما ازدواج های زیر 13 سال را برای دختران ممنوع نکرده 
اســت؛ بلکه با گذاشتن شرط اذن ولی و تشخیص دادگاه صالح سعی بر آن دارد، 
که خصوصیات متفاوت فردی و شرایط اقلیمی و فرهنگی مختلف را در نظر بگیرد. 
لازم به ذکر است که همه  افراد در یک سن معین به بلوغ عقلی و فکری نمی رسند 
و حد واضحی برای تعیین این سن وجود ندارد. لذا مشخص کردن یک سن خاص 
برای بلوغ عقلی و فکری همه  افراد فاقد هرگونه مبنای استدلالی است. هم چنین 
نمی توان حکمی برای حداقل سن نقش پذیری اجتماعی همه افراد صادر کرد، زیرا 

توانایی افراد بسته به شرایط محیطی و فرهنگ منطقه ای متفاوت است.
در ادامه نامه مذکور خاطرنشان شده است: نکته  حائز اهمیت دیگری که باید 
به آن توجه کرد، پاسخ به نیاز جنسی و سامان دهی آن است. طبق نتایج تحقیقات 
انجام شده، سن بلوغ جنسی در ایران برای دختران به یازده و نیم سال و برای پسران 
به سیزده و نیم سال رسیده  است. باید توجه نمود که در کشور ایران براساس دین 
و سنت پاسخ به این نیاز تنها در چارچوب ازدواج صورت می گیرد. اما در فرهنگ  
غربی رابطه جنســی و ازدواج دو مقوله منفک از یکدیگر هستند و همان طور که 
شــاهد هستیم در این کشورها معمولا رابطه جنسی توسط جوانان قبل از ازدواج 
صورت می گیرد. لذا استناد به اسناد بین المللی که عمدتا براساس فرهنگ های غربی 
و در تعارض با فرهنگ کشــور ایران بوده توجیه مناسبی برای افزایش سن ازدواج 
نیســت و ضرورت دارد اسناد بالادستی و سیاست های کلی کشور در این موضوع 

مورد توجه تان قرار گیرد.
انجمن اســلامی دانشجویان مستقل دانشکده حقوق و علوم سیاسی دانشگاه 
تهران ادامه داد: در راستای تصویب این طرح و ممنوعیت ازدواج دختران در سنین 
زیر 18 سال برخی استدلال ها پیرامون افزایش میزان مرگ و میر مادران زیر 18 
سال در هنگام زایمان و فرزندآوری مطرح شده که این موضوع نیز طبق آمارهای 
موجود نادرست است. براساس گزارش ها و آمارهای منتشر شده رسمی طی سال های 
1385 تا 1393 سهم مرگ و میر مادران زیر 18 سال تقریبا 1 مورد از حدود 100 
هزار ولادت کودک بوده و سهم مرگ و میر مادران بالای 35 سال تقریبا 25 مورد 
از حدود 170 هزار ولادت کودک بوده که با نســبت گیری از ارقام منتشر شده در 
»گزارش نظام کشوری مراقبت از مرگ مادری« درمی یابیم که میزان مرگ ومیر در 
مادران بالای 35 سال 15 برابر میزان مرگ و میر در مادران زیر 18 سال است فلذا 
احتمال مرگ و میر در مادران زیر 18 سال استدلال محکم و بهانه  مناسبی برای 

پیشبرد و تصویب افزایش حداقل سن ازدواج نیست.
در بخش دیگری از این نامه آمده است: نکته مهم دیگری که باید مورد توجه تان 
قرار گیرد، پراکندگی ازدواج های زیر 13 سال و هم چنین نسبت کودک همسری 
در این میان است. از کل ازدواج های کشور 667 مورد ازدواج دختران زیر 13 سال 
اســت و از این 667 مورد که ثبت شــده است تعداد محدودی با فاصله سنی بالا، 
یعنی کودک همسری رخ داده است. هم چنین باید به این مسئله توجه کنید که 
همین تعداد محدود کودک همسری هم عمدتا در مناطق عشایری و روستایی که 
فقر بســیار است، اتفاق می افتد. در این مناطق تبعیت از قانون ضعیف است و در 
حقیقت میزان نفوذ قانون کم است. لذا نمی توان با ممنوعیت در قانون جلوی کودک 
همسری را گرفت. در این میان با قانون ممنوعیت، ازدواج هایی را که به صورت قانونی 
و در خانواده هایی که پایبند قانون هســتند، منع می شوند. در این صورت نه تنها 
جلوی کودک همسری گرفته نشده بلکه تعداد زیادی از ازدواج های عاقلانه و موفق 
در این سن حذف و دایره ازدواج  جوانان را تنگ تر می شود. برای جلوگیری از این 
پدیده می توان تبصره ای که در ماده 1041 قانون مدنی تحت عنوان شرط دادگاه 
صالح آمده اســت، از طریق آئین نامه دولتی و ایجاد چتر حمایتی دولت گسترش 
یابد. برای مثال دادگاه صالح می  تواند ازدواج با اختلاف سنی نامتعارف را ممنوع کند.

در نامه مذکور خاطرنشان شده است: با توجه به تبعات سنگین این موضوع بر 
ازدواج جوانان؛ بدین وسیله انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشکده حقوق و 
علوم سیاسی دانشگاه تهران از شما دعوت می کند که با حضور در فضای دانشگاهی 

نسبت به ابهامات و سؤالات جامعه دانشگاهی پاسخگو باشید.

حمایت از طرح افزایش سن ازدواج
با استناد به آمارهای غلط است

مؤسسه تنظیم و نشر آثار امام خمینی برای اولین بار دست نوشته هایی 
از رهبر معظم انقلاب، آیت الله مشکینی و مرحوم آیت الله هاشمی رفسنجانی 

درباره اصالت نامه امام درباره آیت الله منتظری منتشر کرد.
به گزارش تسنیم، بعد از سخنان اخیر علی مطهری نائب رئیس مجلس شورای 
اسلامی و تشکیک در نامه امام خمینی در عزل منتظری حمید انصاری قائم مقام 
موسسه تنظیم و نشر آثار امام خمینی)ره( با انتشار اسنادی به ادعاهای صورت گرفته 

پاسخ داد.
در مقدمه توضیحات قائم مقام موسسه تنظیم و نشر آثار امام خمینی)ره( آمده 
است: این سندها، شهادت کتبی سه تن از اعضای هیئت رئیسه وقت مجلس خبرگان 
رهبری: حضرت آیت الله خامنه ای، مرحوم آیت الله مشکینی و مرحوم آیت الله هاشمی 
رفســنجانی و همچنین اظهارات آیت الله امینی است که در همان روز 6 فروردین 
ـ در جلســه هیئت رئیســه با حضور ایشان و آیت الله طاهری خرم آبادی و  1368 ـ
آیت الله مؤمن ــ درباره تصمیم حضرت امام و نامه ایشان بحث کرده اند و تصمیم 

گرفته می شود که خدمت حضرت امام بروند.
وی می افزایــد: حضــرات نام برده به جز آیت الله طاهــری و آیت الله مؤمن در 
شامگاه همان روز 6 فروردین )یعنی شب هفتم فروردین 68( خدمت حضرت امام 
می رسند. در این جلسه که مرحوم یادگار امام نیز حضور داشته است، مطالب این 

نامه و درخواست عدم انتشار و تعدیل آن مورد گفت و گوهای جدّی قرار می گیرد.
در ادامه مقدمه این اســناد می خوانیم: »در سال 1379 و 80، تولیت مؤسسه 
طی نامه هایی از محضر این بزرگواران با اشاره به حضور ایشان در جلسه در محضر 
امام و با اشاره به تشکیک هایی که در مورد اصالت این نامه از سوی برخی جریانات 
مطرح گردیده است، درخواست می کند تا »برای محروم نماندن آیندگان از حقیقت 

امر« شهادت خویش را مرقوم فرمایند...«
اسنادی که اصالت نامه را تائید می کند 

در مرقومه رهبر معظم انقلاب آمده اســت: با ســلام و تحیّت، در شب هفتم 
فروردین 68 اینجانب و حضرات نامبرده بالا در خدمت حضرت امام راحل قدّس الله 
روحه بودیم و بیشترین گفت و گو درباره   آن نامه بود و این که از رسانه ها پخش بشود 
یا نه و سرانجام تصمیم نهائی امام این شد که نامه پخش نشود و فقط برای مخاطب 
نامه فرستاده شود. ساعتی قبل از آن هم فرزند گرامی امام مرحوم حجت الاسلام و 
المسلمین آقای حاج احمد آقا متن نامه را برای نامبردگان قرائت کردند. صدور آن 

نامه از ذهن و قلم شریف امام جای کمترین تردید نیست.
در سند شــماره دو مرتبط با مرحوم آیت الله مشکینی ایشان نوشته اند :...در 
اوائل فروردین 68 شبی در حضور امام راحل قدّس سرّه با نامبردگان فوق بودیم و 
صحبت در اطراف انتشار و عدم انتشار نامه مزبور بود و از معظّم له درخواست عدم 
انتشار و یا تخفیف مفاد آن می شد و اگر کسی در آن حال سخنان ایشان را درباره 
آقای منتظری می شنید نه  فقط یقین می کرد که نامه نامه ایشان است بلکه یقین 
می کرد که ایشان در نوشتن نامه ارفاق نموده و رعایت برخی از مصالح را کرده است، 
و در واقع »سبقت رحمته غضبه« و به  هرحال بنده می دانم و شهادت می دهم که 

نامه فوق الذکر نامه معظّم له و مطالب آن منظور ایشان بوده...
در سند شماره 3 نیز مرحوم آیت الله هاشمی رفسنجانی نوشته است: عصر آن روز 
دفتر امام)ره( از من و آیت الله خامنه ای خواسته بود که این نامه امام را به قم ببریم 
و به دست آقای منتظری برسانیم و هیئت رئیسه مجلس خبرگان در دفتر اینجانب 
جلسه داشت برای تصمیم گیری در مورد تشکیل جلسه خبرگان به منظور اجرای 

دستور امام درخصوص عزل آقای منتظری.
وی در مرقومه خود براساس این سند می افزاید :...از امام درخواست کردیم که 
از ارسال نامه خودداری فرمایند امام نپذیرفتند و سپس درخواست شد که از اعلان 
متن نامه منصرف شــوند که فقط پذیرفتند تا فردا منتشــر نشود و سپس هنگام 
طلوع فجر فرستاده امام به خانه اینجانب آمد و گفت »امام فرموده اند نامه از صدا 
و سیما پخش نمی شود، و توسط فرد دیگری برای آقای منتظری ارسال می شود.«

برای اولین بار صورت گرفت
انتشار ۳ سند درباره اصالت 

نامه 6 فروردین امام خمینی)ره(

همزمان با آغــاز دهه پنجم انقلاب و به 
همــت و تلاش شــبانه روزی متخصصین و 
دانشمندان حوزه انرژی و در راستای تحقق 
اقتصاد مقاومتی و مقابله با تحریم ها 5 طرح 
صنعتی تحقیقاتی ســازمان توسعه منابع و 
انرژی با حضور وزیر دفــاع، به بهره برداری 
رسید. طرح تولید فلز آنتیموان، طرح بازیافت 
باتری های لیتیومی، طرح نیمه صنعتی تولید 
LFP، طرح صنعتی تولید گاز هلیوم و طرح 
تولید ســوخت های آلی فسیلی، طرح های 

افتتاح شده بودند.
امیر سرتیپ حاتمی در این مراسم با بیان اینکه 
وزارت دفاع رسالت خود را حمایت قاطع از تحقیقات 
کاربردی و شبکه همکاران نخبه و شرکت های دانش 
بنیان می داند، گفت: سازمان توان با برخورداری از 
ظرفیت های صنعتی مبتنی بر فناوری روز به عنوان 
مرجــع اصلی تامین نیاز انرژی دفاعی و به تبع آن 

تأمین مواد پیشرفته معدنی نیروهای مسلح، حرکت 
رو به رشدی داشــته و خدمات شایسته ای هم به 

بخش های صنعت کشور عرضه کرده است.
به گزارش تســنیم، وزیر دفاع و پشــتیبانی 
نیروهای مسلح با تقدیر از صنعت گران و محققان 

سازمان توسعه منابع انرژی، بیان داشت: این گروه 
همواره با بکارگیری نیروهای متخصص و زبده و با 
بهره گیری از دانش و فن آوری روز دنیا ســعی در 
بهینه سازی فرآیندهای موجود و ارایه محصولات 
جدید براساس استانداردهای بین المللی کرده است 

و با ثبت چندین اختراع و نوع آوری و تقدیرنامه از 
جشنواره های مختلف خدمات ارزنده ای در جهت 
رشــد و تعالی کشــور ارائه کرده است. وی با اشاره 
بــه اینکه از آنتیموان در طیف وســیعی از صنایع 
استفاده می شــود، اظهار داشت: مهم ترین کاربرد 
جهانــی آنتیموان مصرف آن به عنوان فلز اولیه در 
تولید انواع باتری های معمولی و هیبریدی با سایر 
آلیاژهای فلزی مانند سرب است. امیر حاتمی با بیان 
اینکه تأمین هلیوم مایع در صنعت کشور و برخی از 
تجهیزات مهندسی پزشکی یک موضوع مهم است، 
گفت: با تولید هلیوم مایع در مجموعه سازمان توان 
وزارت دفاع نیازهای داخلی به این محصول راهبردی 
و تحریمی کاملاً مرتفع خواهد شد. گفتنی است، 
کلیه مراحل طراحی، اجرا و تجاری سازی این طرح ها 
با تکیه بر توانمندی های داخلی و توسط متخصصین 
سازمان توسعه منابع انرژی وزارت دفاع و مراکز علمی 

و دانشگاهی صورت گرفته است.

با حضور وزیردفاع صورت گرفت

بهره برداری از 5 طرح جدید در حوزه مواد پیشرفته و انرژی دفاعی

بقیه از صفحه2
و دهها نمونه دیگر از این دست که یاران همفکر آقای آشنا در اعتراض به نوشته های ایشان مطرح کرده و با توجه 
به حضور آشــنا در دولت، خطاب به رئیس جمهور هشدار داده اند »آقای رئیس جمهور مراقب باشند برای چند لایک 

بیشتر دولت شان خدای نکرده بدنام نشود« که البته شده است !
2 - آقای آشنا بعد از اعتراض های گسترده و فراوان مجبور شد توئیت پلشت خود را پس بگیرد و از این روی معلوم 

نیست چرا در جوابیه بازهم بر آنچه نوشته و پس گرفته بودند اصرار داشته است؟!
3ـ کیهان هم مانند برخی از روزنامه های زنجیره ای، چاپ جوابیه آشنا را ضربه به حیثیت دولت محترم می دانست 

ولی با اصرار ایشان به چاپ آن اقدام کرده است. 
۴- انتقام خون به ناحق ریخته یکی از مصادیق بارز و خالی از ابهام قصاص است و معلوم نیست آقای آشنا بر چه 
اساسی این واقعیت بدیهی را انکار می کند؟! آیا معتقد است که ریختن خون پاسداران شهید به ناحق ریخته نشده 
است؟! و تروریست ها حق داشته اند که آن عزیزان را به شهادت برسانند؟! چه اصراری دارید که انتقام از تروریست های 

قاتل را »چرخه باطل انتقام« دانسته و قصاص تروریست های وحشی را بی فایده قلمداد کنید؟! 
5 - به سخن حضرت امام )ره( در شهادت استاد مطهری  اشاره کرده و می نویسد ایشان خطاب به تروریست ها فرموده 
بودند؛ »منطق شما ترور است! منطق اسلام ترور را باطل می داند« که باید پرسید این اظهارنظر شما چه ربطی به موضوع 
دارد؟! مگر انتقام خون شهید »ترور« است؟! و آیا نظام اسلامی با قصاص قاتلان شهید مطهری دست به ترور زده است؟!
6- به آثار خســارت بار »مقاتله و انتقام جویی کور و باطل«  اشــاره کرده اســت که معلوم نیســت مقاتله 
و انتقام جویــی کــور و باطل چــه ربطی به موضوع مورد بحث دارد؟! ســخن یک کلمه بیشــتر نیســت و آن 
ضرورت انتقام خون شــهیدان پاســدار اســت که جنابعالی آن را »افتادن در چرخه باطل انتقام«! دانســته اید، 
به این اظهارنظر پلشــت خــود در حمایت از تروریســت ها و نادیــده گرفتن خون به ناحق ریخته شــهدای 
 پاســدار جواب بدهید چرا آســمان و ریســمان را به هــم می بافید؟! کجــای انتقام خون این عزیزان شــهید 

»مقاتله و انتقام جویی کور و باطل« است که از آن سخن می گوئید؟!
7 - استنادی بسیار ناشیانه به »چرخه معیوب خشونت« vicious  cycle  of  terrorism دارد که با عرض پوزش 
فقط خنده دار است ! و توضیح نمی دهد که انتقام خون شهید چه ربطی به ترور و چرخه خشونت و... دارد؟ صرفنظر از 

اینکه استناد ایشان به مقوله یاد شده نیز نشان می دهد از مفهوم آن اطلاعی ندارند!
8- آقای آشنا به دو آیه از قرآن کریم نیز  اشاره کرده است »آیات سوره انعام آیه 163؛ لاتزروا وازرهًْ وزرَ اخری و 
سوره بقره آیه 285؛ لایکلف الله نفساً الِّا وسعها لها ما کسبت و علیها ما اکتسبت، که ظاهرا چون می دانسته است ربطی 
به موضوع ندارد، از ترجمه تحت اللفظی آن هم خودداری کرده است. آیه اول می فرماید: هیچ گناهکاری بار گناه دیگری 
را به دوش نمی گیرد و آیه شریفه دوم اینکه: به هیچکس بیشتر از وسع و توان او تکلیف نمی شود. خب! منظور؟ می گویند 
شخصی به جمع عالمان دینی رفته بود و مشاهده کرد برخی از آنان به زبان عربی جملاتی به مناسبت می گویند. مثلا 
در مقابل سخنان حکیمانه می گویند؛ طیب الله انفاسکم و یا وقتی کسی عطسه می کند می گویند »یرحمک الله«... و 

طرف برای اینکه از قافله عقب نماند، وقتی یکی از حاضران سرفه کرد، گفت »سمع الله لمن حمده«!
 ۹ - جایی هم با منوشه امیر، مجری رادیو اسرائیل همنوا شده و به کنایه مدیر مسئول کیهان را »شریعت ندار«! 

نامیده است که... می گذاریم و می گذریم!

جوابیه آشنا و پاسخ كیهان

بخش اول گفت و گوی برنامه 10:10 دقیقه 
باشکاه خبرنگاران جوان با مدیر مسئول کیهان 
را در شماره پیشــین خواندید و ادامه آن را 
با تلخیص در ادامه ملاحظه می کنید. با این 
توضیح که متن کامل تصویری و صوتی آن در 
سایت باشگاه قابل دسترسی است و کیهان به 
بخش هایی از مصاحبه یاد شده پرداخته است.

 CFT پذیرش
 برای کشور فاجعه است

شریعتمداری در پاســخ به این سؤال مجری 
که؛ آیا پذیرش CFT را به زیان کشــور می دانید؟ 
گفت: برای کشــور فاجعه اســت نه اینکه فقط به 
ضررمان باشــد. CFT کنوانسیونِ مقابله با تامینِ 
مالی تروریســم اســت، ما قبول می کنیم؛ چرا که 
ما اصلی ترین تقابل را با تروریست ها داشتیم، ولی 
بحث بر ســرِ تعریفِ تروریسم است. ما می گوییم 
تروریسم را خودمان تعریف می کنیم اما باید ببینیم 
که آنها از تروریسم چه تعریفی دارند؟ مطابق تعریف 
آنها  اگرچه القاعده و داعش صرف نظر از اینکه به 
آنان در پشت پرده کمک مالی می کنند، تروریست 
هستند ولی  اگر به سایت وزارت خزانه داری آمریکا 
مراجعه کنید، می بینید که ســپاه پاسداران، سپاه 
قدس، وزارت دفاع، وزارت اطلاعات و حتی وزارت 
ارشــاد هم از منظر آنان تروریست هستند. با اینها 
می خواهید چه کنید؟ گفتند حق شرط می گذاریم، 
FATF یک بیانیۀ 9 ماده ای صادر کرد و رسماً گفت 
که ما حق شرط را نمی پذیریم، قوانین بین المللی 
هم حق را به آنها می دهد !  برای اینکه مطابق ماده 
19 کنوانسیونِ وین که به قانون اساسی قراردادها 
معروف است،  حق شرط یا به اصطلاح حق تحفظ 
فقــط هنگامی قابل قبول اســت که با متن و روحِ 
معاهده مغایرت نداشته باشد، FATF می گوید چون 
موضوع CFT تروریسم است،  حق شرط شما با روح 
معاهده در تناقض است و قابل قبول نیست  و این 
را رسماً هم در بیانیه 9 ماده ای خود اعلام کرده اند.
آمریکا و اروپا  رسما سپاه قدس را 

تروریست می دانند
شــریعتمداری گفت : آمریکا و اروپا  رســماً 
می گویند سپاه قدس تروریست است و یا،  منافقین 
که مطابق اسناد ما  17هزار نفر  و به تعبیر خودشان 
14 هزار ایرانی را ترور کرده اند  اکنون در فرانسه دفتر 
و دَستک دارند و آقای جان بولتون مشاور امنیتی 
ترامپ در جلســات آنان شرکت می کند و یا، هلند 
رسماً به تروریست های موسوم به »الاهوازیه« ستاد 
عملیاتی می دهد و از منافقین میزبانی می کند، هلند 
برای کُلاهی، منافق عامل انفجار حزب جمهوری نام 
مستعار گذاشته بود یعنی می دانست او چه کسی 
است!  و ده ها نمونه دیگر از همین موارد را می توان 
فهرســت کرد. با این حال چگونــه انتظار دارند با 
پذیرش CFT به دســت خودمــان امنیت خود و 

مردم مظلوم را به تاراج نگذاشته باشیم؟!

مدیر مســئول کیهان گفت: اکنون در مجمع 
تشخیص مصلحت نظام به طور جدی بحث وجود 
دارد و همه موافق نیستند، مخصوصاً که موضوع بازتر 
شده است، اکنون مثلاً اینستکس آمده است خودش 
باز می کند که FATF چیست و این داستانی است 
که باید از انتها خوانده شود. این یک حساب دو دوتا 
4 تاست یعنی شما اگر CFT را بپذیرید بایستی 
بودجه ســپاه قدس، بودجه سپاه پاسداران، وزارت 
دفاع و وزارت اطلاعات و وزارت ارشاد و همه را قطع 

کنید، این دو دوتا 4 تاست و صریح است.
با تصویب  FATF و CFT باید 

ایران و مردم ایران را دست بسته 
تحویل تروریست ها بدهیم!

مدیر مســئول کیهان در بخش دیگری از این 
گفت و گو اظهار داشت: ببینید آقای ظریف وقتی 
که قرار بود CFT در مجلس تصویب شود، در آن 
روز با صراحت گفتند و پخش هم شده است که نه 
من به عنوان وزیر خارجه و نه آقای روحانی به عنوان 
رئیس جمهــور هیچ یک نمی توانیم تضمین کنیم 
که تصویبِ این لایحه مشــکلی را حل کند، فقط 
می توانیم بگوییم احتمالاً یکی از بهانه های آمریکا را 

کم می کند، بهانۀ آمریکا از ما چیست؟
شــریعتمداری گفت: بهانــۀ آمریکا از ما خود 
موجودیتِ ماست، این را با صراحت می گویند این 
را پشــت پرده نمی گویند، مگــر بهانه های آمریکا 
تمام شدنی است؟ رسما اعلام کرده اند که براندازیِ 
جمهوری اسلامی را به عنوان یک خط استراتژیک 
دنبال می کنیم و تغییــر دولت ها باعث تغییر این 
خط اســتراتژیک و یا حذف آن از مبانی راهبردی 
آمریکا نخواهد شــد و همۀ درگیری هایشــان هم 

برای این است.
وی ادامــه داد: آقای جرج فریدمن با صراحت 
می گوید اصلًا مشــکل ما با ایران مسئله هسته ای 
نیست، مشکلِ ما با ایران این است که ایران توانسته 
است نه فقط بدون رابطه با آمریکا بلکه حتی در حالِ 
تخاصم و دشمنی با آمریکا هم به بزرگترین قدرتِ 
تکنولوژی و نظامیِ منطقه تبدیل شود، مشکل آنها 
 FATF  همین است. با این حال بدیهی است که اگر
و CFT را تصویب کنیم و به آن پایبند شویم، باید 
تمام برنامه های موشــکی خود را  تعطیل کنیم و 
ایران و مردم ایران را دســت بسته به تروریست ها 
بســپاریم .؟!  و اگر نخواهیم پایبند باشــیم همین 

می شود که الان است.
مدیر مسئول کیهان با اشاره به اظهارات روحانی 
که گفته بود روز اجرایی شدن برجام همه تحریم ها 
برداشته می شود گفت : روحانی وعده داده بود اولین 
روزِ اجرایی شــدنِ برجــام تمامی تحریم ها بالمَره 
لغو خواهد شــد، تحریم های هسته ای، تحریم های 
تسلیحاتی و غیره اما دیدیم که چنین نشد ! حتی 
گفتند در اولین روزِ اجرای  برجام 1000 ال سی باز 

شد که ما همان زمان نوشتیم جناب روحانی!  روزِ 
اول که روزِ یکشنبه و تعطیل بود، کجا هزار  ال سی 
باز شــده اســت، آن وقت جواب ندادند ولی چند 
هفته بعد  گفتند منظــورم این بود که باز خواهد 
شــد، ولی الان چه شد؟ موضوع برجام این بود که 
تحریم ها برداشته شود، ولی هیچ کدام برداشته نشد 

و تحریم های دیگر هم اضافه شد!
مشکلات اقتصادی کشور حاصل 

نسخه های غربی و غیرانقلابی است 
شریعتمداری درباره مشکلات اقتصادی و دلیل 
آن نیز گفت : مردم به وضوح می دانند که مشکلاتِ 
اقتصادی عمدتاً ناشی از دو عامل است؛ اول  برخی 
از تحریم ها. چون نمی توان گفت تحریم ها بی اثر بوده 
است. دوم به نسخه غیرانقلابی در اقتصاد برمی گردد، 
آنچه که این روزها در سیســتم اقتصادی  و عرصه 

اقتصادی ما می گذرد نسخۀ انقلاب نیست.
وی ادامه داد : چرا بایســتی بــه تعبیر آقای 
نعمت زاده حتی یک ریال از نقدینگی به سمت تولید 
نرفته باشد؟ چرا شما باید دسته بیل وارد کنید؟ چه 
کسی گفته است مسئولیت ها را به کلان سرمایه داران 
بسپاریم ؟! من سؤالم این است که آقایان مسئولین 
اقتصادی آیا فقط یک نیم نگاه  به کتاب اخیراً منتشر 
شــدۀ آقای ریچارد نفیو انداخته اید ؟! او 10 تا 11 
سال مسئول تحریم های ایران در وزارت خزانه داری 
آمریکا بوده اســت و  کتابی بــا نام »هنر تحریم« 

منتشر کرده است .
مدیر مســئول کیهان گفت: من فقط به یک 
نکتۀ آن اشاره می کنم و شما تعجب نمی کنید چرا 
مسئولین اقتصادی ما نباید به این مسئله توجه کنند، 
از ریچارد نفیو می پرســند، که چرا  لوازم لوکس را 
تحریم نکردید؟ جوابش این است که به دو علت  اول 
این که ورودِ لوازمِ لوکس و لاکچری از بنز آنچنانی 
گرفته تا پورشه و فرِاری باعث می شود که ته ماندۀ 
ارزِ ایران  نیز از این کشور  خارج شود.  دوم آن که 
وقتی لوازم لوکس در اختیارِ یک عده صاحب پول و 
مِکنت قرار می گیرد، مردم احساس فاصله و شکاف 
عمیق طبقاتی می کنند و ناراضی می شوند، ببینید 
ماجرای آقای ریچارد نفیو خیلی گویاست و چیزی 

نیست که پنهان باشد.
وی ادامه داد : نگرانی دیگر آن  است که ما آنقدر 
وا داده ایم و منفعل بوده ایم که دشــمن با صراحت 
نظرش را می گوید و در حالی که قاعدتا باید اینها را 
پنهان بکنند، با صراحت اعلام می کنند و حتی به 

صورت کتاب منتشر نیز می سازند !
حقوق های نجومی

دهن کجی به مردم است
شریعتمداری در بخش دیگری از این گفت و 
گو به حقوق های نجومی نیز اشاره ای کرده و گفت : 
مثلًا حقوق های نجومی دهن کَجی به مردم است، 
آقایان وقتی مسئله حقوق های نجومی مطرح شد، 

ابتدا آمدند و گفتند این کارِ خطا و غلطی است، حتی 
آقای رئیس جمهور به آقای جهانگیری نامه نوشتند 
و تاکید کردند که باید پیگیری شود و آقای نوبخت 
هم  از مردم عذرخواهی کردند بعد از یک مدت آقای 
نوبخت چند نفر از این کسانی که حقوق های نجومی 
گرفتند را ذخیره های نظام نامیدند، این تناقضات کجا 

می خواهد حل شود؟
مدیر مســئول کیهان در بخش دیگری از این 
گفت و گو با انتقاد از  واردات600 دستگاه سیتروئن، 
بنز و پورشــه با کارت بازرگانی یک زن روســتایی 
اظهار داشت : چند وقت پیش600 دستگاه خودروی 
لوکس که تعدادی  بنز و پورشــه هم بین آنها بود 
با کارت بازرگانی یک خانم روستایی وارد شد، چرا 
باید این اتفاق بیفتد؟ پورشــه ماشینی نیست که 
شــما هر وقت دلتان خواست بروید در کارخانه آن 
را بخرید، ماشــین بسیار گران قیمتی است و فقط 
باید آن را ســفارش بدهید تا بسازند، ما به یکی از 
آقایان و مسئولین گمرک گفتیم شما مگر کارت های 
بازرگانی را کنترل نمی کنید؟  جوابش را بگویم؟ به ما 
گفت که چرا فلانی،  ارزیابی می کنیم، منتهی یک 
آقایی - که قول گرفته اســمش را نیاورم-  تماس 
گرفت و  گفت که چه کار به این کارها دارید؟! این 

نسخه انقلاب اسلامی است؟!
 دیگر برجامی نمانده است

 که خود را در آن حبس کرده ایم 
مدیر مســئول کیهان  در پاسخ  به این سؤال 
که برخی علت مشکلات را خروج آمریکا از برجام 
می دانند نیز گفت: خب، ما چرا در برجام مانده ایم؟ 
مگر برجام وجود خارجی دارد که خودمان را در آن 
محبوس کرده ایم ؟! آقای عراقچی چند هفته قبل 
از اینکه ترامپ از برجام خارج شود، گفتند که اگر 
آمریکا از برجام خارج شود، دیگر برجامی نیست و 
درســت هم می گفتند دیگر برجامی نیست، مگر 
قطعنامه 2231 شورای امنیت سازمان ملل تضمینِ 
برجام نیست، پس چرا وقتی آمریکا از آن خارج شده 
است، اعتراضی نمی کنند؟ چرا اروپایی ها به عنوان 
بخشی از گروه 1+5 از شورای امنیت نمی خواهند 

آمریکا را محکوم کند ؟
چرا از این موضوع حرفی نمی زنید ؟

مجری برنامه به مدیر مســئول کیهان گفت: 
شــما علاوه بر زندانی سیاســی در رژیم شاه، در 
جنگ تحمیلی هم به سختی مجروح شده اید . چرا 
از این موضوع حرفی نمی زنید ؟ شــریعتمداری در 
پاسخ گفت؛ مثلا چه بگویم ؟ مجری پرسید؛ درکجا 
مجروح شــدید ؟ چند درصد جانبازی دارید ؟ و آیا 
آثار آن وجود دارد ؟ مدیر مسئول کیهان گفت؛ در  
ارتفاعات گُلان در خاک عراق و آن ســوی چومان 
مصطفی مجروح شــدم، از مدارک جانبازیم برای 
درصد جانبازی استفاده نکرده ام . چند ترکش در بدنم 
مانده که یکی نزدیک نخاع است و جای گیر شده و 
فعلا خطری ندارد. البته برای دوران زندانم در رژیم 
طاغوت، خودشان به روال جاری محاسباتی کرده اند.

پرسش های صریح برنامه گفت  وگو محور »۱۰:۱۰ دقیقه« 
و پاسخ  های مدیر مسئول کیهان

قسمت دوم


